

Questionnaire Consent Form

(Research Topic)

Thank you for participating in this research questionnaire. When you begin this questionnaire, you indicate that you understand the subject, content and the purpose of this research(explain the content and purpose here) and agree to participate; the information collected will be kept confidential and analysed by the researchers(explain the procedures here); any information that might identify you personally will not be released(Detailed information retention period, application planning and confidentiality, potential data risks, incidence rates and remedial measures); participation in this survey will result in compensation for time, inconvenience, expenses, etc.

This study has been reviewed by the Ethical Review Panel and Academic committee of Faculty of Humanities and Social Sciences of City University of Macau. The review content includes benefit and risk assessment, care of research participants and privacy protection, etc., and has been approved. If you have any questions during the research process, or feel that your rights have been affected or harmed, you can contact the Ethical review team directly by email: fhssinfo@cityu.edu.mo.

This informed consent form is not a contract. I/My legal representative have fully understood the above research methods and their possible benefits and risks. Any questions regarding this research project have been explained and explained in detail. I agree to be a voluntary research participant in this research project.

[It is not necessary to include the entire Consent Form in your questionnaire. Please add the following content at the beginning of your questionnaire: “This research has been approved by the Faculty Ethics Committee of the Faculty of Humanities and Social Sciences at City University of Macau, reference number: XXXXXXXXXX. By beginning this questionnaire, you acknowledge your understanding of the research purpose and agree to participate voluntarily.”]

Researcher(s):

Email:

調查問卷知情同意書

(研究主題)

感謝您的參與！開始本調查問卷表明您同意參與本研究，並同意以下內容：我瞭解本研究的主題、內容和目的(詳述內容和目的)並同意參與，且可以隨時停止做問卷；收集的信息將被保密，被研究人員進行研究(詳述程序)；問卷中獲得的任何可能識別您個人身份的信息都不會被公開(詳述資料保存期、運用規劃及機密性、資料潛在風險、發生率及救濟措施)；參與本次調查會/不會得到時間、不便、費用等方面的補償。

本研究已經過澳門城市大學人文社會科學學院行為與社會科學研究倫理小組及學術委員會審查，審查內容包含利益與風險評估、研究參與者照護及隱私保護等，並已獲得核准。若您於研究過程中有任何疑問，或認為權利受到影響、傷害，可直接與倫理審查小組聯繫，電郵為：fhssinfo@cityu.edu.mo。

本知情同意書並非一份合同。本人/法定代理人已充分瞭解上述研究方法及其可能的益處與風險，有關本研究計畫的疑問，皆已獲得詳細說明與解釋。本人同意成為本研究計畫的自願研究參與者。

[調查問卷中不需要包含整個知情同意書的內容。請將以下文字添加到調查問卷的首頁：“本研究已獲得澳門城市大學人文學科與社會科學學院倫理審查委員會的批准，編號：XXXXXXXXXX。開始填寫此問卷即表示您瞭解研究目的並同意自願參與。”]

研究人員：

Email：